
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-02-09, § 7 

 

 Tid Tisdagen den 9 februari 2010 kl 16.30 – 16.40 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 16 februari 2010 

 
 

 

 

Kristina Alvendal   Martin Michel 

  

Närvarande  
 

Ledamöter 

 Kristina Alvendal (M), ordförande 

Martin Michel (MP), vice ordförande 

 

Ingvar Snees (M) 

Lennart Jansson (M) 

Luke Cook (M) 

Camilla Lindberg (M) 

Per Altenberg (FP) 

Bengt Sandberg (S) 

Karin Falk (S)  

 
Ersättare 

 Mikael Eriksson (M)  tjänstgörande 

Victor Wennerholm (M) 

Carina Klevenvall (M) 

Sten-Åke Larsson (M) 

Kristofer von Beetzen (M) 

Daniel Forslund (FP) 

Lars Wyke (KD) 

Ulf Holmlund (S)  tjänstgörande 

Åke Mezan (V)    tjänstgörande 

Yildiz Kafkas (MP)   tjänstgörande 

 

 Förhinder har anmälts av ledamöterna Yvonne Fernell-Ingelström (M), Rana Carlstedt 

(S), Sune Gidgård (S), Mattias Ericson (V) samt av ersättarna Helene Lilja (S), 

Nicklas Nilsson (S) och Gunnel Färm (S) 

Tjänstemän 

 Biträdande fastighetsdirektören Thomas Perslund och nämndsekreteraren Eva 

Olofsson. Tjänstemän från kontoret Christer Jansson, Anita Granlund, Andreas Jaeger, 

Mikael Forkner och Marika Hilldoff. Personalrepresentanter Rolf Bodin och Lillemor 

Öhman samt borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund och biträdande 

borgarrådssekreteraren Nils Löwenspets från roteln.   

 



  

 

 
 § 7 

Ändring av lokala ordningsföreskrifter för torghandeln i 

Stockholms kommun 
Dnr FN 3.2.2-025/2010    

 

Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden tillstyrker föreslagen ändring av lokala ordningsföreskrifter 

 för torghandeln i Stockholms kommun. 

  

2 Fastighetsnämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige att revidera lokala 

 ordningsföreskrifterna för torghandel i Stockholms kommun. 

 

3 Fastighetsnämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige att revidera nämndens 

 reglemente med anledning av att de tillfälliga torgplatserna upphör. 

Ärendets handling 

Fastighetskontorets och trafikkontorets gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat 

ärende från den 15 januari 2010.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

 

1) Ordförande Kristina Alvendal m.fl. (M) och Per Altenberg (FP) föreslår (se 

 beslutet).  

 

2) Vice ordförande Martin Michel m.fl. (MP), Bengt Sandberg m.fl. (S) och Åke 

 Mezan (V) lämnar följande förslag till beslut: 

 

 Återremittera ärendet samt där utöver anföra följande:  

 

 Förslaget till nya ordningsföreskrifter för torghandeln syftar bland annat till att 

 klargöra gränsdragningar mellan Trafikkontorets och Fastighetsförvaltningens 

 åtagande. Det är bra. Men utöver det går förslaget i otakt med stadens visioner 

 och nämndens inriktningsmål. Några exempel:  

 

 KF:s inriktningsmål 1: ”Stockholm ska vara en attraktiv, trygg, tillgänglig och 

 växande stad för boende, företagande och besök”.  

 

 KF:s mål för verksamhetsområdet: ”1.1 Stockholm stad ska bli norra Europas 

 mest företagsvänliga stad” Näringsverksamheten ska främjas. 

 

 Fastighetskontorets vision: ”Ett Stockholm i världsklass – där vi skapar värden 

 och attraktiva miljöer som lämnar positiva avtryck” 

 

 Enligt VP 2009: ”Vi ska förbättra vår tillgänglighet och servicegrad och skapa 

 mervärde för våra kunder”. ”Våra kunders framgång är vår framgång. Våra 

 tjänster ska på ett markant sätt öka våra kunders förmåga att nå sina mål”. 

 



  

 Stockholmarna uppskattar torghandeln. Det ger liv och ett positivt inslag i 

 stadsbilden. Detta har fastslagits många gånger.  

 

 På vilket sätt bidrar dessa nya föreskrifter till att skapa en god stadsmiljö, 

 attraktiva miljöer, trygghet, tillgänglighet, företagsvänlighet, positiva avtryck 

 nytänkande bättre service och kreativitet?   

 

 Den 3 februari 2009 togs nya ordningsföreskrifter och taxor för stadens 

 torghandelsverk-samhet. Vi reserverade oss när det gällde taxorna som vi ansåg 

 var alltför höga främst i förorter som till exempel Högdalen, Rinkeby och 

 Fruängen. 

 

  I det nya förslaget föreslås att torgplatser i Bandhagens centrum, Bromstens 

 plan, Flemminggatan, Agnegatan, Hjulsta torg, Hässelby strand, i kv 

 Starrbäcksängen, Kornhamnstorg, hörnet Ringvägen/Hornsgatan, Skarpnäcks 

 torg, Sockenplan, Sätra centrum och några till tas bort. Kan det vara så att 

 närliggande livsmedelsbutiker lobbat för att slippa konkurrens om försäljningen 

 av frukt och grönt? Är stadsdelsförvaltningarna informerade om att torghandels-

 platserna försvinner?  

 

 Om reglerna blir alltför strikta så som fasta öppettider, korta in- och 

 utlastningstider, korta städningstider och höga taxor så vågar allt färre satsa på 

 torghandel till stor saknad och besvikelse för medborgarna. Torghandlarna 

 tvingas hålla öppet även under sträng kyla på vintern för att klara sina kostnader. 

 Tycker förvaltningen att torghandlare är besvärliga och mer av ett problem än en 

 tillgång för staden? Förslaget bör omarbetas så att samstämmighet mot visioner 

 och mål råder. Vi vill ha en livlig och rik torghandel med låga priser. Det har 

 också visat sig att just torghandel med frukt och grönsaker ofta är ett sätt för 

 arbetslösa att skapa egen försörjning och nya jobb. 

 

 Vad gör torghandlarna av sitt organiska avfall? I förslaget står ingenting om hur 

 organiskt avfall ska samlas in och tas om hand. Viktigt att det tas med i 

 föreskrifterna.  

 

Beslutsgång  

Ordföranden Kristina Alvendal (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordförande Martin Michel m.fl. (MP), Bengt Sandberg m.fl. (S) och Åke Mezan 

(V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordförande Kristina Alvendal m.fl. (M) och Per Altenberg 

(FP) enligt följande: 

 

 Utifrån Alliansens perspektiv är de avgränsningar, förtydliganden och 

 klargöranden som ärendet innebär goda. Vi förutsätter dock att de nya 

 ordningsföreskrifterna inte påverkar stadens småföretagare negativt. 

 Småföretagen har en viktig roll i att skapa arbetstillfällen i staden. Förutsägbara 

 villkor och goda utvecklingsmöjligheter är av synnerlig vikt för deras utveckling.  

 



  

Ersättaryttrande 

Lars Wyke (KD) instämmer i ordföranden Kristina Alvendals m.fl. (M) och Per 

Altenbergs (FP) särskilda uttalande. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


